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شماره

صفحه

روزنامه

به گزارش تابناک، سید رضا فاطمی امین وزیر صمت، درباره دیدگاه تخصصی این دستگاه در رابطه با ورود خودروهای خارجی گفت: من قبلًا 
هم اشاره کرده ام در شرایط معمولی زمانی که تراز تجاری و ارزی کشور متعادل است واردات خودروی خارجی می تواند مفید باشد به نوعی فضای 
رقابتی ایجاد می کند، اما در حال حاضر و حداقل تا پایان سال جاری و تا زمانی که ما به یک توازن در تراز خارجی برسیم فکر می کنم اشتباه است، 
زیرا حجم زیادی از منابع ارزی را درگیر می کند و قیمت ارز افزایش یافته و تورم ایجاد می کند که این به ضرر همه جامعه است. برنامه ویژه ای 
را در بحث صادرات شروع کرده ایم شنبه خبر آن منتشر خواهد شد. ما به دنبال این هستیم که به یک توازن ارزی برسیم و به نظر من پس از آن 

واردات خودرو می تواند انجام شود.

بیانیه وزارت خزانه داری آمریکا درباره اهدای 

نذورات به حرم امام رضا )ع(

اهدای نذورات به حرم امام رضا )ع( 
مشمول تحریم آمریکا نیست

عضو کمیسیون اجتماعی در گفت وگو با ایلنا مطرح کرد؛

مجلس  اجتماعی  کمیسیون  اول  دبیر 
و  وضعیت  آخرین  اسلامی  شورای 
روند بررسی طرح یا لایحه ساماندهی 

کارکنان دولت را تشریح کرد.
کمیسیون  عضو  بهروزی فر  خلیل 
اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی 
ایلنا،  خبرنگار  با  گفت وگو  در 
وضعیت  تکلیف  »تعیین  درخصوص 
همچنین  و  دولت  پیمانی  کارکنان 
این  میان  پرداختی  فاصله  بحث 
گفت:  رسمی«،  کارکنان  با  نیروها 
ابتدای  از  یازدهم  مجلس  نمایندگان 
این  فکر  به  دوره  این  کار  به  آغاز 
این  در  طرحی  یک  و  بودند  مسئله 
مطرح  اجتماعی  کمیسیون  در  زمینه 
طرح  این  بررسی  جهت  در  ما  بود. 
استخدامی  و  اداری  سازمان  رئیس 
دعوت  کمیسیون  به  را  جدید  دولت 
کردیم و اعضای کمیسیون از ایشان 
در  را  لایحه ای  دولت  که  خواستند 
این رابطه به مجلس و کمیسیون ارائه 

دهد.
آن  در  خوشبختانه  داد:  ادامه  وی 
جلسه ایشان پذیرفتند و گفتند که در 
این لایحه  روزه   ۴۵ زمانی  بازه  یک 
اجتماعی  کمیسیون  شود.عضو  آماده 
در  ما  داشت:  اظهار  ادامه  در  مجلس 
سازمان  کارشناسان  با  خصوص  این 
مرکز  کارشناسان  اداری-استخدامی، 
همچنین  و  مجلس  پژوهش های 
کمیسیون  عضو  که  نمایندگان  سایر 
راستا  این  در  اما  نیستند  اجتماعی 
می کنند،  کمک  و  دارند  فعالیت 
همکاری، همفکری و مشورت داریم 
و در پایان ۴۵ روز مجموع این طرح 
صورت  به  تاکنون  که  لایحه ای  و 
یک  قالب  در  شده  بررسی  همزمان 

لایحه به مجلس ارائه خواهد شد.
نماینده مردم فومن در مجلس یازدهم 
درخصوص زمان احتمالی تصویب و 
اجرای این لایحه، بیان کرد: بر اساس 
پیش بینی ما تا پیش از پایان سال باید 
تخصصی  کمیسیون  در  لایحه  این 
و  بگیرد  قرار  بررسی  و  بحث  مورد 
مجلس  علنی  صحن  در  امر  نهایت 
مطرح شود و تا قبل پایان سال ۱۴۰۰ 
قانون  به  تبدیل  ان شاءالله  لایحه  این 
به  شود و ساماندهی کارکنان دولت 
واقع انجام گیرد که قطعاً با تصویب 
این  دریافتی های  موضوع  لایحه،  این 
شده  حل  کشور  سراسر  در  عزیزان 
حالت  کمترین  به  دریافتی  فاصله  و 

خواهد رسید.
به  ما  کرد:  تصریح  ادامه  در  وی 
که  آن هایی  که  هستیم  این  دنبال 
در سازمان ها و وزارتخانه ها در قالب 
طرحی،  پیمانی،  شرکتی-حجمی، 
و  خدمات  خرید  معین،  کار  قرارداد 
انواع همکاری هایی که اکنون وجود 
متأسفانه  کنیم.  ساماندهی  را  دارد 
پرداخت  هم  پرداختی ها  حوزه  در 
نیروهای  و  نیروها  این  میان  عادلانه 
تقریباً  این  نمی شود،  مشاهده  رسمی 
نیروها  این  حق  در  که  است  ظلمی 
طی چندین سال اعمال شده و برخی 
از این ها سنوات ۲۵ و ۲۶ سال سابقه 
هم دارند. درنتیجه بنابراین شد که این 
یک  و  کند  پیدا  خاتمه  دیگر  مسئله 
و  حقوق  با  ارتباط  در  نسبی  عدالت 
برای  ایجاد شود. هم مجلس  دستمزد 
دارد  جدی  و  قوی  اراده  مسئله  این 
در  رئیس جمهور  آقای  هم شخص  و 
بیانات خودشان این موضوع را عنوان 

کردند.

هیئت علمی دانشکده طب ایرانی گفت: هیچ یک از توصیه های طب ایرانی 
نمی تواند جایگزین واکسیناسیون شود.

برخی  داشت:  اظهار  مجاهدی  مرتضی  مهر،  از  نقل  به  تابناک  به گزارش 
ابتلا  از  پیشگیری  خصوص  در  نسنجیده ای  پیشنهادات  و  نظرات  از 
می شود  ارائه  ایرانی  یا  سنتی  طب  نام  با  و  افرادی  توسط   ۱۹ کووید  به 
از  بیماری  این  از  پیشگیری  زمینه  در  خوبی  کمک های  ایرانی  طب  اما 
با مستندات علمی  جمله توصیه های حفظ سلامتی عمومی دارد که عموماً 
کمک  کرونا  بیماری  عوارض  و  ابتلا  میزان  کاهش  به  و  می شود   تأیید 

می کند.
را مطرح و  ادعاهایی  ایرانی،  نام طب  به  افراد  برخی  متأسفانه  افزود:  وی 
اظهارنظر می کنند که از نظر علمی، جایگاهی ندارد و قصد آنها بیشتر مطرح 
کردن نام و سلایق شخصی شأن است که با توجه به اقبال مردم به طب 
سنتی ایرانی، پشت تریبون هایی مثل طب سنتی خودشان را قرار می دهند 
منتقل  به جامعه  ایرانی  نام طب سنتی  به  را  نادرست شأن  مطالب گاهاً  و 

می کنند تا بیشتر مورد توجه قرار گیرد.
مجاهدی یادآور شد: افرادی که جریانات مخالفت با واکسن را مدیریت و 
هدایت می کنند، عموماً سطح دانش سلامت و پزشکی اندکی دارند و هدف 
آنها بیشتر جریان سازی های اجتماعی و مطرح شدن خودشان است. مطالبی 

که در مخالفت با واکسیناسیون گفته می شود، پشتوانه علمی ندارد.
این متخصص طب ایرانی خاطرنشان کرد: متأسفانه برخی افراد موجی از 
افکار  از  استفاده  سو  هدف  با  مردم  بین  در  را  واکسیناسیون  علیه  هراس 

و  جنبش ها  می دهند.  رواج  کارانه  کاسب  یا  شخصی  اهداف  و  عمومی 
جریانات ضد واکسن در بسیاری از کشورهای جهان فعال هستند اما شدت 

فعالیت آنها در کشورهای مختلف، متفاوت است.
علوم  دانشگاه  پزشکی  علوم  تاریخ  و  ایرانی  تحقیقات طب  مرکز  مسئول 
پزشکی بابل گفت: نتایج حاصل از واکسیناسیون، بهترین عامل برای مقابله 
با شبهه افکنی ها در مورد واکسن است. مطالب علمی که منتشر شده یا 
در کشورهای  واکسیناسیون  تأثیرگذاری  برای  مستندی  می تواند  می شود، 

مختلف باشد.
وی تصریح کرد: در حال حاضر واکسیناسیون، مهم ترین عامل پیشگیری از 
مرگ و میر بیماران و عوارض ناشی از کرونا است و در آینده نیز افرادی 
با تسلط جهش های جدید ویروس، کمتر دچار  که واکسینه شده اند حتی 

مرگ و میر و عوارض شدید بیماری، خواهند شد.
عضو هیئت علمی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی بابل تأکید 
کرد: واکسیناسیون، آسیب های وارد شده از سوی کرونا به زندگی در ابعاد 
مختلف از جمله حوزه اجتماعی، فرهنگی، سلامت و اقتصادی را به شدت 

کاهش می دهد.
مجاهدی افزود: خوشبختانه در کشور ما، به رغم شبهه افکنی ها در مورد 
واکسن و فعالیت های زیاد جنبش های ضد واکسن، درصد زیادی از مردم 
توسعه  با  می کنند.  و  کرده  استقبال  کرونا  علیه  عمومی  واکسیناسیون  از 
واکسیناسیون، حجم زیادی از ابتلا به کووید ۱۹، مرگ و میر و عوارض 

ناشی از این بیماری کاهش پیدا می کند.

چقدر  اینکه  و  رمزارزها  مورد  در 
باید  و  ماست  زمانه  ضرورت 
چارچوب قانونی شدن آن در کشور 
نوبت  چند  طی  قبلًا  شود،  فراهم 
حرفی  لذا  پرداختیم  آن  تحلیل  به 
با  جهانی  هماهنگی  ضرورت  در 
استفاده از رمزارزها نیست ولی نکته 
و  استخراج  چگونگی  مورد  در  مهم 
اینکه  است.  کشور  در  آن  استعمال 
در  چگونه،  موقع،  چه  ما  کشور  در 
قانونی  با چه ضوابط  زمان هایی،  چه 
به  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص   ... و 
بسیار مهم  بپردازند  استخراج رمزارز 
و حیاتی است به گونه ای که اگر این 
نکات به درستی و تحت مدیریت و 
انجام  شده  حساب  و  فنی  ضوابط 
نگیرد، ضربات سختی به ملت خواهد 
زد که امکان دارد قابل جبران نباشد. 
از جمله این ضررهای ملی، قطع برق 
همه نقاط کشور و آسیب دیدن اکثر 
مشاغل و حِرَف خصوصاً آنهایی که 

تولیداتشان و یا نگهداری محصولات 
آنها در کارخانه، سردخانه، مغازه ها و 
منازل به کمک برق انجام می گیرد، 
می باشد. همچنین با قطع پیاپی برق، 
می سوزد  بعضاً  مردم  لوازم خانگی 
سرسام آور  گرانی های  این  در  و 
بر  زیادی  خسارات  لوازم خانگی، 
زمانی  می گردد.  تحمیل  خانواده ها 
برق  تأمین  مضیقه  در  ما  که کشور 
مردم است و به قول وزیر سابق نیرو 
»استخراج هر بیت کوین که یکی از 
رمزارزهاست به قیمت مصرف برق 
۱۲۰۰ ماه یک خانوار است که اگر 
که  دهیم  انجام  فایده  هزینه-  تحلیل 
در  و  می کنیم  انرژی مصرف  چقدر 
ازای آن چقدر ارز تولید می شود به 

ما می گوید: می بازیم یا می بریم؟«
که  است  کشور  مسئولان  بر  پس 
و  باشند  باخت  برد-  این  مواظب 
بر  جدیدی  مصیبت  که  نگذارند 

شرایط کشور افزوده شود.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

از هر دری کلامی

وزیر صمت:

یک نماینده مجلس:

ماینینگ بورس تهران حتی با مجوز تحقیقاتی، 

غیرقانونی و تخلف است 

عضو هیئت علمی دانشکده طب ایرانی:

امام جمعه یزد:

 گردشگری را حتما اصل قرار بدهیم

وزیر امور خارجه آمریکا بدون اعتنا به بدعهدی های کشورش درباره برجام 
گفت: در خصوص این توافق توپ در زمین ایران است.

به گزارش گروه بین الملل خبرگزاری فارس، »آنتونی بلینکن«، وزیر امور 
خارجه آمریکا بدون اعتنا به عدول کشورش از تعهدات برجامی خود مدعی 

شده در خصوص این توافق توپ در زمین ایران است.
به نوشته خبرگزاری فرانسه آنتونی بلینکن که برای شرکت در گفت وگوهای 
تجاری اروپا-اتحادیه اروپا در پیتسبرگ حضور داشت گفت: توپ کماکان 

در زمین آنها است، اما نه برای مدت طولانی.
این  و  دارد  وجود  خصوص  این  در  محدودی  »فرصت  کرد:  اضافه  وی 

فرصت در حال کوتاه شدن است.«
به  تاکنون  آمریکا  دولت  اینکه  به  اشاره  بدون  ادامه  در  بلینکن  آنتونی 
تعهداتش برای بازگشت به برجام عمل نکرده مدعی شد که »جو بایدن«، 

رئیس جمهور آمریکا تمایل دارد به توافق هسته ای برجام بازگردد.
بلینکن گفت: در یک مقطع با توجه به پیشرفت های ایران، بازگشت صرف 
به مفاد توافق هسته ای برای به دست آوردن مزایای این توافق کافی نخواهد 

بود.
بلینکن ماه پیش هم همین موضع را تکرار کرده و گفته بود که پیشرفت های 
هسته ای ایران ممکن است کار را به نقطه ای برساند که بازگشت به توافق 

اولیه، همان منافع توافق قبلی را نصیب آمریکا نمی کند.
وزیر خارجه آمریکا روز ۱۷ شهریورماه گفت: داریم به نقطه ای که بازگشت 
نزدیک تر  نکند  ایجاد  مجدداً  را  اولیه  توافق  دستاوردهای  همان  برجام  به 
می شویم. زیرا با گذشت زمان، برنامه هسته ای ایران رو به پیشرفت است، 
هسته ای  مواد  می کند،  استفاده  پیشرفته تری  سانتریفیوژهای  از  کشور  این 
بیشتری غنی سازی می کند، دانش بیشتری کسب می کند و بنابراین، نقطه ای 
طریق  از  برجامی  منافع  تمامی  اکتساب  آن،  در  که  داشت  خواهد  وجود 

بازگشت به همان توافق دشوارتر خواهد بود.
نزدیک  آن  به  داریم  ولی  نرسیده ایم  نقطه  آن  به  هنوز  ما  داد:  ادامه  وی 
توانایی  که  گفته ایم  به صراحت  که  هم هست  دلیل  همین  به  و  می شویم 

بازگشت دوجانبه به برجام برای مدت نامعلوم، پایدار نیست.
وزیر امور خارجه آمریکا مدعی شده دولت بایدن طی چند ماه گذشته در 
نشان  از خودش  زیادی«  نیت  برجام، »حسن  در خصوص  وین  مذاکرات 

داده است.
از این توافق خارج شده و ضمن  دولت آمریکا اردیبهشت ماه سال ۱۳۹۷ 
اعمال تحریم های متوقف شده ذیل این توافق، تحریم های دیگری علیه ایران 
وضع کرد. تروئیکای اروپا علی رغم مخالفت های لفظی با خروج آمریکا از 

برجام به وعده های خود برای جبران آثار این خروج عمل  نکردند.

جمهوری اسلامی ایران تا یک سال بعد از خروج آمریکا از برجام به تمامی 
وعده  که  اروپایی  کشورهای  به  تا  کرد  عمل  توافق  این  ذیل  تعهداتش 
می دادند آثار خروج واشنگتن از توافق را جبران می کنند فرصت دهد برای 

تحقق این وعده تلاش کنند.
با  از برجام، تهران اعلام کرد  از خروج آمریکا  از گذشت یک سال  بعد 
به وعده هایشان عمل نکرده اند در چند  اروپایی  اینکه کشورهای  به  توجه 
گام تعهداتش ذیل برجام را کاهش خواهد داد. کاهش تعهدات ایران ذیل 

مفاد توافق هسته ای برجام صورت می گرفت.
تعهدات،  کاهش  برای  گام   ۵ برداشتن  از  بعد  ایران،  اسلامی  جمهوری 
حوزه  در  محدودیتی  هیچ  با  دیگر  کرد  اعلام   ۱۳۹۸ دی ماه   ۱۵ سرانجام 
عملیاتی )شامل ظرفیت غنی سازی، درصد غنی سازی، میزان مواد غنی شده، 

و تحقیق و توسعه( مواجه نیست.
در  جاری  مذاکرات  طریق  از  دارد  قصد  است  مدعی  بایدن«  »جو  دولت 
شهر وین، پایتخت اتریش زمینه های لازم برای بازگشت کشورش به توافق 

هسته ای برجام را فراهم کند.
فشار  سیاست  شکست  به  صراحت  به  بارها  بایدن  جو  دولت  مقام های 
حداکثری اعتراف کرده اند اما تاکنون از انجام اقداماتی که برای بازگشت 

به این توافق لازم هستند سرباز زده اند.
تاکنون ۶ دور مذاکره در شهر وین میان آمریکا و سایر طرف های برجام 
است.  شده  انجام  برجام  به  آمریکا  بازگشت  تسهیل  برای  ایران  از  غیر 
طرف ها می گویند پیشرفت های ملموسی در این مذاکرات حاصل شده اما 

پاره ای اختلافات کماکان باقی است.
یکی از زمینه های اختلاف در این مذاکرات اصرار آمریکا بر حفظ برخی 
از تحریم هایی است که دولت »دونالد ترامپ« بعد از خروج از برجام علیه 
ایران اعمال کرده است. مضاف بر این، دولت بایدن اعلام کرده هیچ گونه 
از  آمریکا  بعدی  دولت های  دوباره  خروج  عدم  درباره  نمی تواند  ضمانتی 

برجام بدهد.

وزیر امور خارجه آمریکا: 

دادستان کل کشور:

 قضات تا جایی که امکان دارد 
از صدور حکم بازداشت برای محکومان 

پرهیز کنند

یک نماینده مجلس اظهار داشت: اساساً بورس نباید وارد این حوزه شود و 
کار بورس استخراج رمز ارز چه به عنوان پروژه تحقیقاتی و چه به عنوان 
ارتباطی  ارز چه  با رمز  رابطه  در  تحقیقات  نیست.  یک موضوع آزمایشی 
با بورس تهران دارد؟ و بر چه اساسی شرکت بورس تهران باید به سمت 

ماینینگ برود؟
جعفر قادری در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره کشف دستگاه 
استخراج رمز ارز در زیرزمین شرکت بورس تهران اظهار داشت: این اقدام 

بورس تهران غیرقانونی و غیرقابل توجیه است.
وی ادامه داد:  بر فرض اینکه مجوز برای این اقدام داشتند، اساساً بورس نباید 
پروژه  به عنوان  ارز چه  استخراج رمز  بورس  این حوزه شود و کار  وارد 
تحقیقاتی و چه به عنوان یک موضوع آزمایشی نیست. تحقیقات در رابطه 
با رمز ارز چه ارتباطی با بورس تهران دارد؟ و بر چه اساسی شرکت بورس 

تهران باید به سمت ماینینگ برود؟  
قادری افزود:  نمی دانیم چطور مجوز دریافت کرده اند و دادن مجوز به بورس 
برای استخراج رمز ارز تخلف است. حوزه فعالیت بورس موضوع دیگری 

است چرا باید درباره استخراج رمز ارز تحقیقات انجام شود.
دستگاه های  اینکه  بر  مبنی  گفته ها  اگر  کرد:  تأکید  مجلس  نماینده  این 
استخراج رمز ارز متعلق به یک شخص است، صحت داشته باشد، این خود 
تخلف بزرگ تری محسوب می شود چرا یک نفر باید این اجازه را به خود 
بدهد از امکانات یک نهاد عمومی برای ماین کردن استفاده کند در حالی 

که حتی فعلًا فعالیت مجوزدارها هم متوقف و ممنوع شده است.
وی با بیان اینکه مجلس قطعاً به این مسئله ورود می کند، گفت: این اقدام 

بورس تهران به هیچ وجه قابل توجیه نیست و بورس تهران هم نمی تواند 
با انتشار توضیح و اطلاعیه از خود دفاع کند. حتی اگر در یک دوره ای هم 

برای این اقدام خود توانسته مجوز بگیرد نباید وارد این فعالیت ها می شد.
روند  که  هستیم  این  دنبال  به  داد:  ادامه  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  عضو 
استخراج رمز ارز یک روند قانونی باشد و افرادی که توان تأسیس نیروگاه 
را دارند و متقاضی ورود به این حوزه هستند، فعال شوند و ما هم از این 
ظرفیت برای تأمین برق کشور استفاده می کنیم. اما نه اینکه در این شرایط 
وارد  بخواهند  دولتی  دستگاه های  هستیم  مواجه  برق  مصرف  فشار  با  که 

استخراج ارز و ماینینیگ شوند.
قادری ادامه داد: این روزها برای اینکه بتوانیم برق کشور را تأمین کنیم 
حتی نیروگاه های که آلودگی دارند را وارد مدار کردیم حالا در این شرایط 

این اقدام بورس تهران چه توجیهی دارد؟

یک نماینده مجلس:

ماینینگ بورس تهران حتی با مجوز تحقیقاتی، غیرقانونی و تخلف است 

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید


